
Valtuustoaloite yksityistieavustusmäärärahoista talousarviossa 
 
Kunnanvaltuusto 22.02.2021 § 17  
  

 
Valtuutettu Aarne Laasonen luki ja jätti kokouksessa seuraavan yksityistieavustuksia koskevan 
valtuustoaloitteen: 
 
”Tohmajärvellä rakennuskaava-alueen ulkopuolella elää 70 % asukkaista ja vaikka osa asuu valtionteiden 
varrella, arvioiden yli puolet on yksityisteden käyttäjiä. He kaikki ovat kuin myös kesämökin omistajat 
ovat kiinteistöveron maksajia.” 
 
Aarne Laasonen esittää valtuustoaloitteessaan, että  
 
1) vuosittaisen avustusmäärärahan tulee olla inflaation huomioiden 2,25  kertaa 84000 = 168000 €. 

 
2) Tohmajärven kunta avustaa 15% perusparannuksia, jotka saavat valtionavustusta. Tohmajärven 

kunnan tulee avustaa perusparannushankkeita 20 prosentilla (Joensuu ja Kitee % 20) 
 

3) Kunnossapitoavustus vuodesta 2022 jatkuen tulee sitoa yleisindeksiin. Indeksitarkistus tapahtuu 5-
vuotiskausin niin, että ensimmäinen tarkastus on 2027. Deflaatiotilanteessa  samoin.” 

 
Aloitteen on allekirjoittanut Aarne Laasosen lisäksi 6 muuta valtuutettua. 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on pöytäkirjan liitteenä. 

 
Päätös 
 Valtuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen valmisteltavaksi.   
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 15.03.2021 § 110  
  
  
 

Asian valmistelija 
 vt. hallintopäällikkö 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus antaa aloitteen edelleen ympäristölautakunnan valmisteltavaksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotus.   
 
 ________ 
 
 



Ympäristölautakunta 31.08.2021 § 94    
99/00.02.15/2021 [Valtuustoaloite yksityistieavustusten määrärahan suuruudesta talousarviossa]    

 
Valtuustoaloite on jaettu ympäristölautakunnan jäsenille esityslistan liitteenä. 
  

 
Asian valmistelija 
 tekninen johtaja 

 
Esittelijä 
 tekninen johtaja Berg Jorma 

 
Päätösehdotus 
 Ympäristölautakunta keskustelee yksityistieavustusten määräymisperuste-esityksestä ja esittelijä tekee 

päätösehdotuksen kokouksessa käydyn keskustelun pohjalta. 
 
 
 Ympäristölautakunta kävi asiasta keskustelun. Keskustelun jälkeen esittelijä teki kokouksessa seuraavan 

päätösehdotuksen:  
 
 Ympäristölautakunta antaa aloitevastauksen kunnanhallitukselle ja -valtuustolle seuraavasti: 
 

1) Vuosittaisen avustusmäärärahan suuruus käsitellään vuosittain talousarviokäsittelyn yhteydessä. 
 

2) Avustus on 20 % vuodesta 2022 alkaen perusparannushankkeille. Edellytyksenä on, että 
avustushakemukset toimitetaan kuntaan edellisen vuoden syyskuun loppuun mennessä. 

 
3) Indeksitarkastelua ei tehdä.  

 
 

Päätös 
 Ympäristölautakunta hyväksyi esittelijän kokouksessa tekemän päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 ________


